
 
 

‘s-Hertogenbosch, 9 mei 2018  

 

Schriftelijke vragen van de Statenfractie van de Partij voor de Dieren aan het college van 

Gedeputeerde Staten van de provincie Noord-Brabant betreffende fraude in gehouden 

dieraantallen. 

 

 

Geacht college, 

 

Gisteren kwam naar voren dat in de veehouderijsector al jaren en in behoorlijke mate meer dieren 

worden gehouden dan is vergund.1 Uit controles van de Voedsel- en Warenautoriteit (NVWA) blijkt 

dat in 2017 op 68 van de 188 bezochte bedrijven te veel dieren zijn aangetroffen. De jaren daarvoor 

kennen gelijkende cijfers. Deskundigen zijn verrast door de hoge mate van overtredingen. 

 

Vanwege de beperkte controlecapaciteit beperkt de NVWA zich tot bedrijven waarvan er 

aanwijzingen zijn dat er mogelijk iets mis is, maar ook bij controles zonder aanwijzingen worden 

regelmatig te veel dieren aangetroffen.  

 

In 164 van de 227 gevallen waar te veel dieren zijn aangetroffen, was de overtreding dermate ernstig 

dat een proces-verbaal werd opgemaakt. Een landbouwadviseur stelt dat het bij de processen-

verbaal om forse o ers hrijdi ge  oet gaa , aa gezie  veehouders op grond van de 

Meststoffenwet een marge van vijftien procent te veel dieren mogen hebben. 

 

Project Intensivering Toezicht Veehouderijen  

Vanaf dit jaar is de provincie in samenwerking met gemeenten begonnen met het project 

I te si eri g Toezi ht Veehouderije .2 Het doel is om in drie jaar tijd alle Brabantse veehouderijen 

te bezoeken en te controleren op het voldoen aan wet- en regelgeving. 

 

In antwoord op eerdere vragen van onze fractie gaf u over dit project aan:  

In het project wordt door gemeenten en provincie op grond van Wabo-vergunningen en/of Wnb-

plicht wel op het maximaal aantal dieren in stallen gecontroleerd. Indien er aanleiding voor is, zullen 

wij vanzelfsprekend de NVWA inlichten over onze bevindingen. 3 

 

1. Hoeveel bedrijven zijn er tot nu gecontroleerd in het kader van het proje t I te si eri g 
Toezi ht Veehouderije ? 

2. Zijn er bij controles in het kader van het project gevallen van te veel gehouden dieren, zoals 

beschreven in het artikel, aangetroffen? Zo ja, om hoeveel bedrijven en om hoeveel te veel 

gehouden dieren ging het in de gevallen en op welke wijze is gehandhaafd? 

                                                           
1 https://www.groene.nl/artikel/kip-ik-heb-je-niet  
2 https://www.brabant.nl/politiek-en-bestuur/provinciale-staten/vergaderingen-

ps/download.aspx?qvi=894076  
3 https://www.brabant.nl/politiek-en-bestuur/provinciale-staten/vergaderingen-ps/download.aspx?qvi=63564  

https://www.groene.nl/artikel/kip-ik-heb-je-niet
https://www.brabant.nl/politiek-en-bestuur/provinciale-staten/vergaderingen-ps/download.aspx?qvi=894076
https://www.brabant.nl/politiek-en-bestuur/provinciale-staten/vergaderingen-ps/download.aspx?qvi=894076
https://www.brabant.nl/politiek-en-bestuur/provinciale-staten/vergaderingen-ps/download.aspx?qvi=63564


3. Is bij u bekend hoeveel van de in het artikel genoemde 227 gevallen het Brabantse bedrijven 

betreft? Zo ja, om hoeveel bedrijven gaat het en wat is de mate van de overtredingen?  

4. I die  ee  op oorgaa de raag: aaro  is dit iet ij u eke d e  e t u ereid hiero er 
opheldering te vragen bij de betreffende instanties en Provinciale Staten hierover in te lichten? 

Zo nee, waarom niet? 

5. Met hoeveel meer uitstoot door de Brabantse veehouderij hebben we feitelijk te maken, 

afgaande op de werkelijke dieraantallen, in plaats van de vergunde en/of opgegeven aantallen en 

welke gevolgen heeft dit voor lopende en toekomstige aanvragen? 

 

In de Statenmededeling over het project stelt u: 

De pilot heeft uitge eze  dat het proje t, alle veehouderijen bezoeken binnen 3 jaar, met een paar 

wijzigingen in zijn volle omvang uitgevoerd kan worden. Intensiveren betekent dat de provincie en 

alle gemeenten alle veehouderijen op een uniforme wijze bezoeken en dat de gegevens op een 

uniforme wijze orde  geregistreerd.  

 

6. Hoeveel gemeenten doen mee aan het proje t I te si eri g Toezi ht Veehouderije ? 

7. Worden bedrijven in gemeenten die niet meedoen met het project ook bezocht en 

gecontroleerd volgens de wijze van het project? Zo ja, hoe wordt het ontbreken van 

medewerking door de betreffende gemeenten opgelost? Zo nee, op welke wijze word het project 

– alle veehouderijen op een uniforme wijze bezoeken en de gegevens op een uniforme wijze 

registreren – voltooid? 

 

In het artikel van De Groene Amsterdammer wordt opgemerkt dat controlerende instanties langs 

elkaar heen werken. 

 

8. Herkent u zich in deze opmerking? Zo ja, welke maatregelen stelt u voor om – al dan niet in het 

kader van het proje t I te si eri g Toezi ht Veehouderije  – dit langs elkaar heen werken te 

minimaliseren? Zo nee, graag een concrete toelichting over hoe de provincie/de 

omgevingsdiensten en andere controlerende instanties niet langs elkaar heen werken. 

 

In het kader van de (versnelde) transitie van de veehouderijsector stelt de provincie Brabant 

allerhande ondersteunende regelingen ter beschikking aan individuele veehouders, naast andere 

ondersteunende middelen vanuit onder meer het Plattelandsontwikkelprogramma 3 en Landbouw 

Innovatie Brabant.  

 

9. Hebben geconstateerde overtredingen door individuele veehouders, waaronder niet uitsluitend 

het houden van te veel dieren, invloed op het al dan niet toekennen van ondersteunende 

middelen door de provincie aan de betreffende veehouders? Zo ja, op welke wijze? Zo nee, 

waarom niet en acht u het wel wenselijk dat overtredingen het toekennen van ondersteunende 

middelen negatief beïnvloeden en bent u er toe bereid dit te regelen? 

10. Hebben geconstateerde overtredingen door individuele veehouders invloed op het al dan niet 

verlenen van vergunningen en ontheffingen aan de betreffende veehouders? Zo ja, op welke 

wijze? Zo nee, waarom niet en acht u het wel wenselijk dat overtredingen het verlenen van 

vergunningen en ontheffingen negatief beïnvloeden en bent u er toe bereid dit te regelen? 

 

Wij danken u bij voorbaat voor uw beantwoording. 

 

 



Met vriendelijke groet, 

 

Marco van der Wel, 

Partij voor de Dieren 

 

 

 

 


